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kdyţ v ní bude třeba jen 

jeden kbelík popelu, vţdy 

zaplatíme stejně, jako kdyţ 

bude zaplněná pod víko.  

Druhá prosba se týká obsa-

hu popelnic. Víme, ţe kdyţ 

nemáme plno, nacpeme do 

popelnice listí, či jiný rost-

linný odpad. To je určitě 

škoda, vţdyť máme obecní 

kompost. Nemáte-li moţ-

nost, přijďte se na úřad  

domluvit a my vám zelený 

odpad na  kompost odveze-

me. 

Naopak Compag neodveze  

na skládku jiné pytle neţ s 

nápisem své firmy. Pro nás 

všechny to znamená, ţe 

kdyţ budeme potřebovat 

vyvézt více odpadu, neţ se 

nám vejde do popelnice,  

zajdeme si na obecní úřad 

pro bílý pytel. Navrhujeme 

zaplatit za něj 20 Kč, proto-

ţe Compag obci za jeho 

svoz a uloţení naúčtuje 45 

Kč. Přispějeme tak opět 

onou menší polovinou do 

systému a obec bude mít 

přehled o tom, kolik odpa-

du se z jejího katastru 

opravdu sváţí pro případné 

neshody ve fakturaci. 

Děkujeme za pochopení. 

Víme samozřejmě, ţe je 

jednodušší neţ si koupit 

bílý pytel, hodit černý do 

pangejtu. Věříme ve vaší 

ohleduplnost a přejeme si, 

abychom se odpadků v 

krásné krajině kolem 

Ra t m ě ř i c  n e d o č k a l i .                                        

  -vl- 

Duben je měsícem , kdy 

ještě můţete přijít na obec-

ní úřad zaplatit poplatek za 

vyuţívání systému svozu 

komunálního odpadu. Vše 

se trochu zpozdilo perso-

nálními změnami ve firmě 

Compag, která v našem 

regionu zajišťuje svoz a 

ukládání odpadu. S novým 

vedením firmy přišel i nový 

dodatek k mandátní smlou-

vě a my musíme hledat ces-

ty, jak na celém systému 

ušetřit co nejvíce narůstají-

cích finančních prostředků.   

Kaţdoročně vybraných při-

bliţně 105 000 Kč je menší 

polovinou celkových nákla-

dů obce na odpadové hos-

podářství. V něm je zahrnut 

pravidelný svoz směsného a 

separovaného odpadu, ale i 

mobilní svoz nebezpečných 

odpadů a například kaţdo-

ročně přistavovaný kontej-

ner na velkoobjemový od-

pad. Letos bude propad 

ještě větší, protoţe došlo ke 

změnám ve fakturaci. Zdra-

ţení se razantně dotklo se-

parovaných odpadů– za 

jeden kontejner jakékoli 

tříděné komodity nyní za-

platíme 220 Kč, loni to bylo 

174 Kč. Ušetřeni nezůstane-

me ani při svozu směsného 

odpadu z popelnic. Zatímco 

cena za uloţení na skládce 

zůstává stejná 1188 Kč, 

Compag přišel s novou  

cenou za manipulaci s jed-

nou 110 l popelnicí, kterou 

si vyčíslil na 25,30 Kč.  

V loňském roce jsme za 

jeden čtvrteční svoz, ze kte-

rého na skládku ukládáme 

průměrně 1,5 t odpadu za-

platili 3350 Kč. Letos při 

stejném mnoţství (v prů-

měrně 80 popelnicích) za-

platíme o 450 Kč  více.  

Nechceme, aby na vás 

předcházející řádky plné 

kalkulací působili jako alibi 

obecního zastupitelstva pro 

případné zdraţování. To 

rozhodně zatím nechystá-

me, spíše vás chceme po-

prosit o spolupráci při šet-

ření nákladů. Je známé, ţe 

průměrný Čech vyproduku-

je kolem 4 kg odpadu na 

týden. Čtyřčlenná rodina 

tak týdně zaplní  jednu 110 l 

popelnici, do které se vejde 

15-20 kg. Z toho výpočtu 

vyplívá, ţe musíme zohled-

nit vícečlenné domácnosti a 

umoţnit jim druhou popel-

nici, nebo jim rozdat pytle, 

které nám poskytla firma 

Compag. Kaţdý člověk na-

víc, který platí místní po-

platek, má nárok na 10 pyt-

lů ročně.  

Ostatní chceme poţádat, 

aby popelnici vyndávali 

před vrátka opravdu plné, 

protoţe paušální cena nezo-

hledňuje, kolik odpadu v 

popelnici opravdu je. I  

Odpadové hospodářství je na další křižovatce  Úvodník: 

JAKO KAŽDOROČNĚ JSME SE SE ZAČÍNA-

JÍCÍM JAREM PUSTILI DO ÚKLIDU OBCE. 

JSME MOC RÁDI, ŽE JE JIŽ PRO VÁS 

SAMOZŘEJMOSTÍ A MOŽNÁ I RADOSTÍ. 

MOC VÁM ZA POMOC PŘI ZVELEBOVÁNÍ 

VEŘEJNÝCH PROSTOR OBCE DĚKUJEME, 

JEDINĚ DÍKY VAŠÍ AKTIVNÍ ÚČASTI MÁ V 

PODSTATĚ SMYSL I  VIDITELNÉ VÝSLED-

KY. 

V LETOŠNÍM A PŘÍŠTÍM ROCE SE KOLEM 

SEBE BUDEME DÍVAT JEŠTĚ POZORNĚJI 

NEŽ DOPOSUD. V ČERVNU ROKU 2012 

NÁS OTESTUJÍ EVROPŠTÍ KOMISAŘI A 

POROVNAJÍ NÁS S OBCEMI Z VYSPĚLÝCH 

EVROPSKÝCH STÁTŮ. VÍME, ŽE UŽ NYNÍ 

SE NEMUSÍME ZA NIC STYDĚT, ALE VÍME 

TAKÉ, CO BY SE DALO JEŠTĚ ZLEPŠIT. 

BUDEME MOC RÁDI, KDYŽ BUDEME 

VYLEPŠOVAT SPOLEČNĚ S POCITEM, ŽE 

TO NENÍ JEN PRO SOUTĚŽENÍ, ALE ZEJMÉ-

NA PRO DALŠÍ SPOKOJENÝ A PŘÍJEMNÝ 

ŽIVOT V NAŠÍ VÍSCE. A K TOMU STAČÍ 

NĚKDY OPRAVDU JEN MALIČKOSTI. URČI-

TĚ NÁS POTĚŠÍ A TŘEBA INSPIRUJE, KDYŽ 

UVIDÍME NOVĚ NATŘENÝ PLOT, OPRAVE-

NOU OMÍTKU NEBO VYŘEZANÉ ROŠTÍ.  

JEŠTĚ JEDNOU MOCKRÁT DĚKUJEME ZA 

VAŠI CHUŤ  DĚLAT SVÉ OKOLÍ KRÁSNĚJŠÍ.  

VÝLOV RYBNÍKA 

V HRZÍNĚ 

16.4. 

VELIKONOČNÍ  

POMLÁZKA 

25.4. 

STAVĚNÍ MÁJE 30.4. 

DEN MATEK 8.5. 

DĚTSKÝ DEN 6.5. 

TANEČNÍ ZÁBA-

VA NA HŘIŠTI  

19.6. 

  

Jarní společenský kalendář: 
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MŠ Ratměřice se přihlási-

la do druhého ročníku 

soutěţe „Péčí o svůj do-

mov pomáhejte svým dě-

tem― společnosti Unilever. 

Hraje se v ní o 300 000 

Kč, které jsou pouţitelné 

na vybavení či přestavbu 

školky. Uspějí kolektivy, 

které nasbírají nejvíce 

účtenek či faktur s výrob-

ky CIF a DOMESTOS. Na 

finanční odměnu dosáh-

nou tři nejlepší  školy či 

školky, které budou mít 

nejvíce bodů absolutně a 

tři, které budou mít nej-

větší počet bodů v průmě-

ru na počet ţáků. 

Kdyţ píšeme tento článek 

je naše školka na 13. mís-

tě, takţe do třetího místa 

uţ to není příliš daleko, co 

říkáte! 

Pomůţete nám tím, ţe 

nám věnujete účtenky 

(stačí kopie) s přípravky 

CIF a DOMESTOS, kte-

ré nemusí být samostatné 

účtence. Body se nám na-

sčítávají na soutěţním 

účtu. Soutěţ trvá do 31. 5. 

2011 a podpořit nás můţe 

jakákoliv firma či organi-

zace. 

Účtenky nám můţete pře-

dat ve školce, ponechat na 

obecním úřadě, ve schrán-

ce, v obchodě u Pavly, ne-

bo je naskenované 

(formát jpg.) vloţit na náš 

účet na webových strán-

kách    www.rozvojskol.cz  

Za vaší podporu a pomoc 

vám děkují paní učitelky s 

dětmi. 

světa kalendář s fotkami, 

které uspěly v internetovém 

hlasování. Kalendář je kon-

cipovaný trochu zvláštně od 

dubna do dubna a navíc 

jsou v něm snímky pojaty 

jako pohlednice obce, které 

po odstřihnutí můţete po-

slat kamkoliv do světa. 

Během května by měla vyjít 

nová broţura o obci, která 

bude vytištěna spolu s ban-

nery a tabulemi, které bu-

dou zdobit nový prezentační 

stánek obce. Nejtrvalejší 

hodnotu budou mít slav-

Vedle dvou milionů, které 

jsme vyhráli za vítězství v 

soutěţi Vesnice roku 2010, 

jsme získali ještě 600 000 

Kč (spoluúčast obce k této 

dotaci je 150 000 Kč) na  

propagaci a prezentaci. Z 

této částky se bude hradit 

zájezd do rakouského Lan-

geneggu, kde se příští léto 

budou vyhlašovat výsledky 

evropského  kola, cizojazyč-

né materiály pro evropskou 

komisi i   prezentační před-

měty o obci.  

Jako první spatřil světlo 

nostní vlajka obce a sbor-

ník. Vlajku nám začala šít 

brněnská firma Alerion a 

chceme ji vysvětit při 

ratměřické pouti. Sborník 

bude  obsahovat doplněné 

vydání knihy J. Coufalíka 

Osm věků Ratměřic a další 

příspěvky z místní historie 

(např. historie SDH, TJ, 

kostela, vodovodu atd.). 

Vyjít by měl před vánocemi. 

Tisk materiálů a infotabulí 

zajišťuje firma Astron Print, 

která je novým majitelem 

ratměřického zámku. 

  -vl- 

Školka soutěží o 300 000 Kč 

První kalendář obce je na světě 

V Ratměřicích bývala škola 

roubenky s doškovou stře-

chou. V takových chalupách 

se vyučovalo, dokud ne-

spadly nebo nevyhořely, 

lidově se jim říkalo myšár-

ny. 

Děti chodily do školy od 6 

do 12 let, nejvíce v zimě. Od 

jara do zimy byla jejich do-

cházka nepravidelná, proto-

ţe musely pomáhat rodičům 

na statku nebo pásly husy či 

dobytek. Větší ţáci psali 

brkovými pery na hrubém, 

konopném papíře. Sešity 

měli aţ později. Písmo bylo 

německé– tzv. švabach. K 

veřejné zkoušce jim učitel 

připravoval tzv. foršrifty. To 

byly čtvrtky, které učitel 

sám nalinkoval a ţáci na ně 

předvedly své písařské 

umění. Děti si nosily do 

školy svá vlastní husí brka. 

Ratměřická škola fungovala 

přibliţně 100 let. Zanikla 

před rokem 1884. Nejspíš 

proto, ţe byla před rokem 

1880 postavena nová školní 

budova v Jankově.                                 

 Romana Váňová 

Stála v Ratměřicích škola? 

Ano. Z písemných záznamů, 

které se nám naštěstí do-

chovaly, můţeme vyčíst, ţe 

v Ratměřicích škola oprav-

du stála. Sice o ní nevíme 

mnoho, ale nejpravděpo-

dobněji vznikla někdy po 

vydání školského zákona v 

rozmezí let 1775—1798 a 

byla tzv. triviálního typu, 

kde se děti učili číst, psát, 

počítat a náboţenské nauce.  

Školní chalupa měla nejspí-

še charakter malé dřevěné 

  

Vzpomínka na vánoční besídku 

Foto: Viktor Liška 

Z
 h

isto
rie

 o
b

ce
 

V anketě zvítězil sní-

mek sekvojovců od 

Kateřiny Coufalíkové 

http://www.rozvojskol.cz/rodice/#vlozit_uctenku
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Pohled z kostelní věţe   

Foto: Roman Lutz 

Pozemkové úpravy řeší 

komplexně celé katastrální 

území a ve veřejném zájmu 

se jimi prostorově a funkčně 

uspořádávají pozemky, sce-

lují se nebo dělí a zabezpe-

čuje se jejich přístupnost a 

vyuţití, vyrovnání hranic a 

vytvoření podmínek pro 

racionální hospodaření 

vlastníků půdy. Uspořádá-

vají se při nich vlastnická 

práva k pozemkům a s nimi 

související věcná břemena. 

Výsledky pozemkových 

úprav jsou téţ vyuţívány 

pro optimalizaci a digitali-

zaci katastru nemovitostí. 

Pozemkové úpravy dávají 

konkrétní podobu krajině 

také pomocí nezbytných 

společných opatření v podo-

bě nových cest, prvků 

územního systému ekolo-

gické stability, protieroz-

ních a vodohospodářských 

opatření. 

K zamyšlení nad potřebou  

pozemkové úpravy nás při-

vedlo její provádění  v sou-

sedním katastrálním území 

Sedlečko.  Důleţitou infor-

mací je, ţe veškeré práce 

administrativní hradí Po-

zemkový úřad a případné 

krajinné zásahy  jsou doto-

vány penězi EU prostřed-

nictvím  ministerstva země-

dělství. 

Zastupitelé obce prozatím 

pověřilo starostu, aby zpro-

středkoval návštěvu pracov-

níka PÚ Benešov na dalším 

zasedání zastupitelstva a v 

případě zájmu se uskuteční 

i  veřejná schůze.  

K zahájení prací je potřeba 

ţádost nadpoloviční většiny 

všech vlastníků zemědělské 

půdy v katastrálním území 

Ratměřice, které  je celkově  

421 hektarů. Ţádost můţete 

vyplnit jiţ v tuto chvíli na 

OÚ .   

Sbor dobrovolných hasičů chce 

splatit loňský dluh občanům Hrzína, 

a proto na sobotu 16. dubna napláno-

val oblíbený výlov návesního rybníka 

spojený s rybími hody. O týden poz-

ději v sobotu 30. dubna zvou členové 

SDH na stavění májky na ratměřic-

kou náves. Svátkem bude také účast 

na Hasičském dni na Konopišti v 

sobotu 21. května, kde naše muţstvo 

vystoupí s koňskou zápřahovou stří-

Tělovýchovná jednota má na jaře 

před sebou velký úkol s přestavbou 

hřiště, které by chtěla slavnostně ote-

vřít v srpnu. Do té doby najdou fotba-

listé azyl v Budeníně. Na poslední 

stránce Ratmíra najdete rozpis zápasů 

všech muţstev. Doufáme, ţe je budete 

jezdit povzbuzovat. Vaší podporu po-

třebuje hlavně A tým, který bude bo-

jovat o postup do II. třídy. 

kačkou. Poslední květnová sobota 28. 

5. je pak termínem pro okrskovou 

soutěţ v hasičském sportu, která se 

uskuteční v Jiřeticích. 

SPOZ připravil pro maminky, babič-

ky a tetičky na neděli 8. května oslavu 

Dne matek, při které vystoupí Kaštán-

ci a taneční skupina Dancing Crackers 

z Votic.  

Na všechny akce jste srdečně zváni. 

Máte zájem o pozemkové úpravy? 

Informace ze spolků: 

Rušení autobusů se nás dotkne minimálně 

jedoucí v 16,45 hodin z Vla-

šimi.  

Přesto zůstalo mezi zruše-

nými spoji mnoho linek, 

které lidé potřebují cestu do 

práce a škol. Největší pro-

cento jich je na pomezí stře-

dočeského kraje, ale např. i 

na lince Votice—Sedlčany. 

Proto se starostové  obcí 

spadajících pod ORP Votice 

sešli s dopravci ČSAD Bene-

šov a Comet Tábor a zachrá-

nili ještě další potřebné spo-

je. Ona záchrana však není 

zadarmo. Musel se zvýšit 

příspěvek obcí BENE-BUSu 

ze 120 Kč na 170 Kč za 1 

občana a rok. Kraj tak pře-

hodil svou povinnost platit 

dopravní obsluţnost na 

obecní rozpočty. Přitom 

stačilo zrušit populistické 

politické rozhodnutí– pro-

plácení ţákovského jízdné-

ho. 

O které spoje jsme přišli v 

Ratměřicích? Vzhledem k 

naší dobré poloze na trase 

Votice—Vlašim byl zrušen 

pouze spoj v 19:40 z Odlo-

chovic do Votic. Podařilo se 

nám zachránit i nedělní 

spoj v 17 hodin do Prahy, 

ale pouze s tím, ţe bude 

beze změn jezdit do června 

a poté bude jezdit s největší 

pravděpodobností pouze do 

Benešova. Ostatně uvidíme, 

jaká další překvapení nám 

přinese červnová změna 

jízdních řádů.  

  -vl- 

Nepříjemně překvapeni byli 

starostové středočeských 

obcí na začátku roku 2011. Z 

Krajského úřadu Středočes-

kého kraje jim totiţ přišel 

dopis se spoji vyznačenými 

ke zrušení. Následovala 

schůzka dobrovolného svaz-

ku obcí BENE-BUS, tedy 

sdruţení, pomocí kterého 

obce dotují tzv. ostatní do-

pravní obsluţnost. Navrho-

vané škrty v autobusové 

dopravě se však týkali tzv. 

základní dopravní obsluţ-

nosti, kterou má ze zákona 

kraj zajišťovat. Po první 

vlně kritiky proto krajští 

úředníci znovu posoudili 

důleţitost rušených spojů a 

do jízdních řádu v našem 

případě např. vrátili spoj 

SVOZ ODPADŮ:  
30. 4.  

Svoz elektroodpadu 

a nebezpečného 

odpadu 

Od 1. 5. 

Svoz popelnic kaţdý 

lichý čtvrtek,  tj .  od 

12.5.  

14. 5. 

Velkoobjemový 

kontejner 
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